
 

 

  
     

 

 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

   

 
  

  
   

  
  

  
     

  
  
  

  
  

 
     

 

 

     
 

 
 

 
 

 
 

  
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

  
 

 
 

 
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 
Instans 
Kommunstyrelsen 

Plats och tid: Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 21 augusti 2023 kl 14:00-16:59 

Ledamöter  
Ulf Olsson (S), ordförande 
Kerstin Hermansson (C), förste vice ordförande 
Annette Carlson (M), andre vice ordförande 
Marie Jöreteg (M) 
Ylva Lengberg (S) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Per Carlsson (S) lämnar sammanträdet kl 16:45 
Helena Ishizaki (KD) 
Stefan Lindborg (V) 
Andreas Exner (SD) 
Anna Svalander (L) 
Kristian Silbvers (SD) 
Linnea Johansson Kläth (MP) 
Therése Björklund (S) tjg för Per Carlsson (S) §§ 269-308 

Ersättare  
Therése Björklund (S) kl 14:00-16:45 
Hasse Ikävalko (M) 
Andreas Ekström (S) 
Björn-Ola Kronander (M) 
Håkan Eriksson (C) 
Johan Wikander (L) 
Björn Qvarnström (SD) 
Maria Hyllstam (MP) 
Martin Sörbom (SD) 
Anne Rapinoja (V) 

Övriga tjänstemän  
Susanne Bladh, finanschef 
Marie Ingvarsson, kommunikationschef 
Jan Olausson, tf. kvalitetschef 
Annica Dahlén, personalchef 
Magnus Thor, controller 
Jennyann Karlsson, byggledare 
Mats Tolfsson, politisk sekreterare 
Helena Ruderfors, politisk sekreterare 
Petra Vainionpää , politisk sekreterare 
Helen Persgren, politisk sekreterare 
Caroline Persson, politisk sekreterare 
Anette Nordström, politisk sekreterare 
Peter Wiberg, politisk sekreterare 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Carl Morberg, kommunsekreterare 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

  
     

 

   

  

 

    
  

     
  

     
  
 
 
 
 

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

 

Justeringens plats och tid 
Stadshuset, Borås 

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 30 augusti 2023

Paragrafer §§ 268-308 

Underskrifter 

Ordförande (221103 18.26) ULF OLSSON - Mobilt BankID 
Ulf Olsson 

Justerare (230610 17.22) LINNEA JOHANSSON KLÄTH - Mobilt BankID 
Linnea Kläth 

Sekreterare (230706 14.10) CARL MORBERG - Mobilt BankID 
Carl Morberg 

Inledning  
Stadsrevisionen inleder sammanträdet och berättar om sin verksamhet. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
   

 
   

  
   

  
   

  
    

  
  

  
   

   
  

     
  

    
  

     
  

 
   

  
   

  
    

   
  

  
   

  
    

   
  

   
  

    
  

   
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Ärendelista  
§ 268 

§ 270 Dnr KS 2023-005011.1.2.25 

§ 271 Dnr KS 2023-005111.1.2.25 

§ 272 Dnr KS 2023-004601.1.2.25 

§ 273 Dnr KS 2023-005001.2.4.1 

Val av justerare..................................................................................6 
§ 269 

Föredragning och ajournering ............................................................7 

Anmälningsärenden ...........................................................................8 

Delegationsbeslut ............................................................................11 

Akademiplatsen AB - överflyttning av verksamhet och likvidation.....13 

Budget 2024 Kommunfullmäktige.....................................................14 
§ 274 Dnr KS 2023-005571.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för Socialdemokraterna i 
Borås ...............................................................................................15 

§ 275 Dnr KS 2023-005081.1.1.4 
Redovisning av kommunalt partistöd för Vänsterpartiet i Borås........16 

§ 276 Dnr KS 2023-004911.1.2.25 

§ 277 Dnr KS 2023-001411.2.2.2 
Inrättande av kommunalt uppdrag Rådhusgruppen..........................17 

Revidering av Miljö- och konsumentnämndens reglemente .............18 
§ 278 Dnr KS 2023-005841.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd 2022 för Miljöpartiet de Gröna 
Borås ...............................................................................................19 

§ 279 Dnr KS 2023-005501.1.2.1 
Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen ....................................20 

§ 280 Dnr KS 2023-006261.1.2.25 
Initiativärende: Vad har gjorts för att möjliggöra folktandvård i 
Sandared .........................................................................................21 

§ 281 Dnr KS 2023-006161.1.2.25 
Initiativärende: Ge Kommunstyrelsen information om planerna för nytt 
vattenverk ........................................................................................23 

§ 282 Dnr KS 2023-002351.1.1.1 
Svar på motion av Inger Landström (V): Identifiera våldsutsatthet hos 
våra anställda i Borås Stad ..............................................................24 

§ 283 Dnr KS 2023-000693.7.2.25 
Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut år 2023.....................................................................26 

§ 284 Dnr KS 2023-002041.4.2.1 
Redovisning av Borås Stads inkomna synpunkter 2022...................28 

§ 285 Dnr KS 2022-004581.2.2.2 
Ändring av stadgarna för Föreningsarkivet i Borås

§ 286 Dnr KS 2023-005091.4.2.1 
...........................29 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-000693.7.2.25
https://2023-006161.1.2.25
https://2023-006261.1.2.25
https://2023-004911.1.2.25
https://2023-004601.1.2.25
https://2023-005111.1.2.25
https://2023-005011.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  
   

  
  

  
    

  
 

   
  

     
  

   
  

     
  

  
   

  
 

   
  

    
  

   
  

  
     

  
   

  
    

  
    

  
  

    
  

   
  

  
   

  
   

   

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Redovisning av Stadsledningskansliet inkomna synpunkter januari – 
december 2022................................................................................31 

§ 287 Dnr KS 2023-004893.1.1.1 
Detaljplaneändring för Sjömarken, Backabo 2:52 (Sjöhagenskolan) 32 

§ 288 Dnr KS 2023-004063.1.1.0 
Ny manöverbana för motorcykelprov i Borås Stad ...........................34 

§ 289 Dnr KS 2023-002561.1.1.1 
Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Leif Häggblom (SD): 
Slopa förskoleavgiften i juli...............................................................36 

§ 290 Dnr KS 2023-004713.5.4.0 
Revidering av regler för skolskjuts....................................................38 

§ 291 Dnr KS 2022-004622.6.1.1 

§ 292 Dnr KS 2023-005073.4.4.1 
Anslagsframställan utökade lokaler Sven Eriksongymnasiet ............39 

Förbundsordning från 1 jan 2024 för Tolkförmedling Väst ................40 
§ 293 Dnr KS 2023-005262.4.2.0 

Anslagsframställan för gruppbostad Åsahagsvägens LSS, Viskarhult 
2:68, Viskafors .................................................................................41 

§ 294 Dnr KS 2019-004201.1.2.0 
Svar på initiativärende: Ett rättvisare ersättningssystem inom 
hemtjänsten .....................................................................................43 

§ 295 Dnr KS 2023-005663.3.3.0 
Återvinningstaxa - Kommunalt avfall 2024 .......................................44 

§ 296 Dnr KS 2023-005653.3.2.0 
Prisjustering VA-taxa 2024...............................................................45 

§ 297 Dnr KS 2023-005451.2.3.2 
Intern kontroll Kommunstyrelsen: Riskanalys och plan 2024 samt 
riktlinjer och anvisningar för intern kontroll .......................................46 

§ 298 Dnr KS 2023-002183.2.1.0 
Kommunernas klimatlöften 2024-2026.............................................47 

§ 299 Dnr KS 2022-002453.3.6.0 

§ 300 Dnr KS 2023-005033.3.4.0 
Antagande av Trafikprogram............................................................49 

Västtrafiks Trafikplan 2025...............................................................53 
§ 301 Dnr KS 2023-004683.1.1.0 

Yttrande över externgranskning av ärende på fastigheten VIARED 
8:109, Förhandsbesked för nybyggnad av enbostadshus ................55 

§ 302 Dnr KS 2023-002853.1.1.1 
Yttrande över planbesked för Viared 16:41 ......................................57 

§ 303 Dnr KS 2023-004183.2.1.0 
Svar på Remiss från Klimat- och näringsdepartementet: Promemorian 
Cirkulär hantering av textil och textilavfall.........................................59 

§ 304 Dnr KS 2021-001763.1.1.0 
Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, 
Viskafors och Sandared. (Budgetuppdrag 2020)..............................60 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  
   

     
   

     
  

   
   

    

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 305 Dnr KS 2021-003753.1.1.0 
Detaljplanuppdrag för nytt vård- och omsorgsboende på Hulta del av 
Hulta 4:2 - Trandaredsgatan ............................................................61 

§ 306 Dnr KS 2021-009693.1.1.1 
Svar samråd Dalsjöfors Tummarp 1:116 m.fl. Tummarpsskolan ......63 

§ 307 Dnr KS 2022-007371.1.1.1 
Svar på motion av Paul-André Safko (M): Shared Streets konceptet65 

§ 308 Dnr KS 2023-004741.2.2.1 
Revidering av riktlinjer för resor........................................................67 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

 
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 268 

Val  av j usterare  

Kommunstyrelsens  beslut  
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Linnea Kläth (MP) med 
Kerstin Hermansson (C) som ersättare. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 269 

Föredragning och ajournering  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:16-15:25 och 16:25-16:45. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

         

  
 

 
 

  
 

 
  

 
 

 
  

 
 

   
 

 
 

 
 

 
  

 
 

   
 

 
  

 
 

 
   

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 270 Dnr KS 2023-005011.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Beslut från Vård och äldrenämnden om definitiv ersättning till LOV-företag 

2023 
Dnr 2023-00113 

2. Protokoll från styrelseprotokoll för AB Bostäder i Borås den 15 maj 2303 
Dnr 2023-00031 

3. Protokoll från styrelsemöte för Borås Kommuns Parkerings AB den 15 maj 
2023 
Dnr 2023-00031 

4. PM Hemställan om kommunalt bidrag för 2023 års verksamhet 
Dnr 2023-00442 

5. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 23 maj 2023 
Dnr 2023-00031 

6. Beslut från Regionstyrelsen 7 juni 2023  § 132  Förlängning av tilläggsavtal 
om gymnasieutbildning inom naturbruk mellan Västra Götalandsregionen 
och kommunerna 
Dnr 2022-00941 

7. Finansrapport Borås stad 230531 
Dnr 2023-00022 

8. Minnesanteckningar Digitaliserings- och innovationsrådet 13 juni 2023 
Dnr 2023-00279 

9. Uppföljning av åtgärder i Borås Stads Vatten- och avloppsförsörjningsplan 
(VA-plan) 
Dnr 2023-00483 

10. Rapport om byggprojekt 2023-06-14 från Lokalförsörjningsnämnden 
Dnr 2023-00105 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-005011.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  
 

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 
 

  
 

 
  

 
 

 
    

   
 

 
    

 
 

   
  

 
 

  
 

 
  

 
 

 
  

 
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

11. Protokoll från styrelsemöte för Borås Kommuns Parkerings AB den 12 juni 
2023 
Dnr 2023-00031 

12. Lokalförsörjningsnämndens beslut om lokalresursplan 2024-2028 
Dnr 2023-00524 

13. Kollektivtrafikråd Minnesanteckningar 20230526 
Dnr 2023-00165 

14. Protokoll från styrelsemöte 2.23 i Inkubatorn i Borås AB den 24 februari 
2023 
Dnr 2023-00031 

15. Protokoll från styrelsemöte 3.23 i Inkubatorn i Borås AB den 21 april 2023 
Dnr 2023-00031 

16. Protokoll konstituerande styrelsemöte 3.23 i Inkubatorn i Borås AB den 21 
april 2023 
Dnr 2023-00031 

17. Projekteringsframställan för Bäckängsgymnasiet Campus - utökande av 
lokaler - från Lokalförsörjningsnämnden 
Dnr 2022-00815 

18. Patientsäkerhets- och kvalitetsberättelse 2022 för Sociala omsorgsnämnden 
Dnr 2023-00216 

19. Rapportering: Uppföljning av tillgänglighetsarbete i Borås stad och Sociala 
omsorgsnämndens samarbetsuppdrag, 2022 
Dnr 2023-00217 

20. Återrapportering av förstudie nytt konstmuseum i Borås 
Dnr 2023-00547 

21. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträde den 9 juni 2023 
Dnr 2023-00114 

22. Direktionsprotokoll från sammanträde den 2 juni 2023 för Södra Älvsborgs
Räddningstjänstförbund (SÄRF) 
Dnr 2023-00124 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  
 

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

23. Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB den 14-15 
juni 2023 
Dnr 2023-00031 

24. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 14 juni 2023 
Dnr 2023-00031 

25. Redovisning av utbildningsbidrag 2022 från Vänsterpartiet i Borås 
Dnr 2023-00543 

26. Redovisning av utbildningsbidrag 2022 från Socialdemokraterna i Borås 
Dnr 2023-00561 

27. Processledare för gemensam avfallsplan inom Boråsregionen 
Dnr 2023-00544 

28. Kollektivtrafikrådet minnesanteckningar 20230621 
Dnr 2023-00165 

29. Finansrapport Borås stad 230630 
Dnr 2023-00022   

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

        

  
 

 
    

 
 

 
 

 
 

 
  

     
 

 
   

 
 

  
 

 
   

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 271 Dnr KS 2023-005111.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. 2023 Delegationsbeslut: Yttrande om hemvärnsmän 

Dnr 2023-00007 

2. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 10 2023) - Delegation för 
likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2023-00008 

3. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 19-20 2023 
Dnr 2023-00013 

4. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 8 
2023) - Delegationsbeslut kring handkassor Vård- och äldreförvaltningen 
Dnr 2023-00009 

5. Beslut PM Bondgården 
Dnr 2023-00538 

6. Beslut PM Stallyckan i Mark 
Dnr 2023-00537 

7. Beslut PM Primacura AB 
Dnr 2023-00536 

8. Beslut PM SHS Omsorger AB Kamgarn 
Dnr 2023-00535 

9. Beslut PM Sanda Hem 
Dnr 2023-00534 

10. Beslut PM Aktivitetshuset Lågan 
Dnr 2023-00533 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-005111.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
 

 
 

  
 

 
  

 
 

  
  

 
  

 
 

 
 

 
  

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

11. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 21 2023 
Dnr 2023-00013 

12. 27/2023 Delegationsbeslut: Yttrande om hemvärnsmän 
Dnr 2023-00007 

13. Beslut om eldningsförbud 
Dnr 2023-00492 

14. Sammanställt dokument med delegationsbeslut från personal och 
förhandling 

15. Delegationsbeslut fastighet Gässlösa 5-1, Gässlösavägen 65 
Dnr 2023-00018 

16. Beslut om upphävande av eldningsförbud från och med 2023-07-04 
klockan 12:00 

17. Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av ett halvt 
basbelopp per gäldenär. Ärende 3 2023 
Dnr 2023-00012 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

  
 

 
  

 
 

 
  

 
  

   
 

 

    
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 272 Dnr KS 2023-004601.1.2.25 

Akademiplatsen AB  - överflyttning av verksamhet och  
likvidation  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
De uppgifter som idag ligger på Akademiplatsen AB och som rör Borås 
Kongress förs över till Eolus 6 AB, dotterbolag till Industribyggnader i Borås 
AB. Akademiplatsen AB likvideras. 

Justerat ägardirektiv för Industribyggnader i Borås AB fastställs. 

Borås Stadshus AB får i uppdrag att ombesörja likvidationen av 
Akademiplatsen AB och att i övrigt tillse att kommunfullmäktiges beslut 
verkställs. Akademiplatsen AB likvideras omgående efter 2024-01-01. 

Sammanfattning  av ärendet  
De uppgifter som har tillhört Akademiplatsen AB och som rör Textile Fashion 
Center har vid årsstämman 2023 förts över till BoråsBorås TME AB och de 
uppgifter som idag ligger på Akademiplatsen AB och som rör Borås Kongress 
förs genom detta beslut över till Eolus 6 AB, dotterbolag till Industribyggnader 
i Borås AB, (IBAB). Akademiplatsen AB likvideras. 

Beslutsunderlag  
1. Industribyggnader i Borås AB med dotterbolag – spårbara ändringar 
2. Industribyggnader i Borås AB med dotterbolag 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004601.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
 

  
 

 

  
 

 
 

 
 

 

   

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 273 Dnr KS 2023-005001.2.4.1 

Budget 2024 Kommunfullmäktige  

Kommunstyrelsens  beslut  
Budget 2024 - Planeringsunderlag för Kommunfullmäktige fastställs. 

I beslutet deltar inte Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD) 
och Stefan Lindborg (V). 

Protokollsanteckningar  
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Budget 2024 – Planeringsunderlag för Kommunfullmäktige har upprättats. 

Beslutsunderlag  
1. Bilaga Budget 2024 – Planeringsunderlag Kommunfullmäktige 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

     

 
    

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 274 Dnr KS 2023-005571.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för 
Socialdemokraterna i Borås  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunalt partistöd 2023 till Socialdemokraterna i Borås kan utbetalas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Socialdemokraterna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 
2022 har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad.  

Beslutsunderlag  
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Socialdemokraterna i Borås 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 

  
                

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 275 Dnr KS 2023-005081.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för V änsterpartiet 
i Borås  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunalt partistöd 2023 till Vänsterpartiet i Borås kan utbetalas.    

Sammanfattning  av ärendet  
Vänsterpartiet i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2022 
har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad. 

Beslutsunderlag  
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Vänsterpartiet i Borås 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

 
    

  
 

 

  
 

 
 

  
   

 

  

 

  
  

  
 

 
     

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 276 Dnr KS 2023-004911.1.2.25 

Inrättande av kommunalt uppdrag Rådhusgruppen  

Kommunstyrelsens  beslut  
Ett kommunalt uppdrag för Rådhusgruppen inrättas där en representant för 
varje parti ska ingå. 

Anna Svalander (L), Andreas Ekström (S), Helena Ruderfors (C), Hans 
Thornander (KD), Peter Viberg (V),  Kristian Silbvers (SD), Erik Johnson (MP) 
och Jonas Garmarp (M) väljs som ledamöter till Rådhusgruppen till dess att 
uppdraget är slutfört. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Stad inrättar en särskild beredningsgrupp vid namn Rådhusgruppen den 
21 augusti 2023. Rådhusgruppens uppgift är att bereda förslag till lokal-
användning för rådhuset då tingsrätten flyttar ut. Rådhuset är en strategisk, 
historisk byggnad belägen centralt i Borås därmed söker man en bred överens-
kommelse kring inriktningen för byggnadens framtida användning. 

Rådhusgruppen kommer bestå av representanter från varje parti varav ansvarigt 
kommunalråd för lokalförsörjningen leder mötena som ordförande. 
Adjungerade är ordförande för lokalförsörjningsnämnden, samt sakkunniga 
tjänstepersoner. Gruppen planerar sammanträde cirka 4 tillfällen á 2 timmar per 
gång. Ersättning för förlorad arbetsinkomst och arvode betalas ut. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse Inrättande av kommunalt uppdrag Rådhusgruppen 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Ett kommunalt uppdrag för Rådhusgruppen inrättas där en 
representant för varje parti ska ingå. Anna Svalander (L), Andreas Ekström (S), 
Helena Ruderfors (C), Hans Thornander (KD), Peter Viberg (V), Kristian 
Silbvers (SD), Vakant (MP) och Jonas Garmarp (M) väljs som ledamöter till 
Rådhusgruppen till dess att uppdraget är slutfört. 

Vidare yrkar Ulf Olsson (S) att Erik Johnson (MP) ska ingå i gruppen. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004911.1.2.25
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Kommunstyrelsen 

§ 277 Dnr KS 2023-001411.2.2.2 

Revidering av  Miljö- och konsumentnämndens  
reglemente  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Fastställa förslaget till tillägg i Miljö- och konsumentnämndens reglemente. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunfullmäktige fastställde nya reglementen 2023-06-21 för samtliga 
nämnder. 

Tekniska nämndens reglemente förtydligades då med uppgiften Ansvar för 
prövning av tillstånds- och dispensansökningar inom Borås Stads kommunala naturreservat. 
Denna uppgift finns i miljöbalken och för att det inte ska bli otydligt att 
Tekniska nämnden nu har uppgiften behöver Miljö-och konsumentnämndens 
reglemente kompletteras med ett undantag. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta om följande tillägg i 
Miljö-och konsumentnämndens reglemente: med undantag för ….och dispenser 
från föreskrifter rörande naturreservat. 

Beslutsunderlag  
1. Förslag till tillägg i Reglemente för Miljö- och konsumentnämnden 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 278 Dnr KS 2023-005841.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd 2022 för 
Miljöpartiet de Gröna Borås  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunalt partistöd 2023 till Miljöpartiet de Gröna Borås kan utbetalas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Miljöpartiet de Gröna Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 
2022 har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad. 

Beslutsunderlag  
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Miljöpartiet de Gröna Borås 
2. PM Redovisning av kommunalt partistöd 2022 för Miljöpartiet de Gröna 

Borås 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 279 Dnr KS 2023-005501.1.2.1 

Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsens planeringsunderlag för 2024 fastställs. 
Driftverksamheten för Kommunstyrelsens ram Samhällsbyggnadsförvaltningen 
föreslås flytta till Samhällsbyggnadsnämnden. 

I beslutet deltar inte Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD) 
och Stefan Lindborg (V). 

Protokollsanteckningar  
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunstyrelsen har tre ramar: Stadsledningskansliet, Kommungemensamma 
verksamheter samt Samhällsbyggnadsförvaltningen. Totalt uppgår 
Kommunstyrelsens ramanslag till 306 919 mnkr. 

Kommunstyrelsen äskar totalt 10,45 mnkr fördelar på olika ramar. De största 
äskandena gäller förstudier för stadsutveckling (3,8 mnkr) och ökade kostnader 
för internränta (5,6 mnkr). Kommunstyrelsen förslår en flytt av delar av ramen 
Samhällsbyggnadsförvaltningen till Samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Beslutsunderlag  
1. Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 280 Dnr KS 2023-006261.1.2.25 

Initiativärende: Vad har gjorts för att möjliggöra 
folktandvård i Sandared  

Kommunstyrelsens  beslut  
Initiativärendet är besvarat. 

Sammanfattning  av ärendet  
Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) har lämnat ett initiativärende till 
dagens sammanträde, se bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M): Vad har 

gjorts för att möjliggöra folktandvård i Sandared 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: Moderaterna anser att kommunen ska 
göra vad den kan för att underlätta vardagen för kommuninvånarna och arbeta 
tillsammans med Västra Götalandsregionen för att möjliggöra att folktandvård 
åter igen kan erbjudas i Sandared. 

Den 31 mars lämnade vårt parti ett initiativärende om att påbörja dialog med 
om hur Borås Stad kan vara behjälpliga så att folktandvård kan erbjudas i 
Sandared. Beslutet vid Kommunstyrelsens sammanträde den 3 april blev att 
sådan dialog skulle påbörjas. 

Vi önskar därför en redovisning av på vilket vis dialogen förs och vilka 
möjligheterna är att Folktandvården åter igen har lokaler i Sandared. 

Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) avger svar på Annette Carlson (M) och 
Marie Jöretegs (M) initiativärende: Den 31 mars 2023 lämnade Moderaterna in 
ett initiativärende till Kommunstyrelsen om att man önskade en dialog med om 
hur Borås Stad kan vara behjälpliga så att folktandvård kan erbjudas i Sandared. 
Inför Kommunstyrelsens möte den 21 augusti 2023 önskas en redovisning av 
på vilket vis dialogen förs och vilka möjligheterna är att Folktandvården åter 
igen har lokaler i Sandared. 

Följande har skett: 
Den 5 maj 2023 togs frågan upp på Folkhälsodialog med Delregional nämnd 
södra, Västra Götalandsregionen, som är den nämnd som för dialog med 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-006261.1.2.25
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Kommunstyrelsen 

kommunerna. Av minnesanteckningarna framgår att en utredning vad gäller 
folktandvårdens lokalisering pågår samt att Borås Stad gärna är behjälplig vad 
gäller exempelvis brist på lokaler. 

Från Borås Stad medverkade Ylva Lengberg (S), kommunalråd Marie Jöreteg 
(M), kommunalråd Håkan Eriksson (C) ordförande Fritid- och 
folkhälsonämnden samt Rebecca Rapp (SD) politisk sekreterare. 

Med detta räknas initiativärendet vara besvarat, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 281 Dnr KS 2023-006161.1.2.25 

Initiativärende: Ge Kommunstyrelsen information om 
planerna för nytt vattenverk  

Kommunstyrelsens  beslut  
Borås Energi och Miljö bjuds in till ett möte med referensgruppen för nytt 
vattenverk för att informera om beslutet att utreda en alternativ lösning till det 
planerade vattenverket i Dalsjöfors och en ny vattentäkt i Tolken. 

Sammanfattning  av ärendet  
Stefan Lindborg (V) har lämnat ett initiativärende till dagens sammanträde, se 
bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Stefan Lindborg (V): Ge Kommunstyrelsen information 

om planerna för nytt vattenverk 

Förslag och yrkanden  
Stefan Lindborg (V) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: Att Borås Energi 
och Miljö bjuds in till ett möte med referensgruppen för nytt vattenverk för att 
informera om beslutet att utreda en alternativ lösning till det planerade 
vattenverket i Dalsjöfors och en ny vattentäkt i Tolken. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Stefan Lindborgs 
(V) förslag. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-006161.1.2.25
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§ 282 Dnr KS 2023-002351.1.1.1 

Svar på motion av Inger Landström  (V): Identifiera 
våldsutsatthet hos våra anställda  i  Borås  Stad  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att bifalla motionen. 

Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 
Initiativärendet ”Ta arbetsgivaransvar för våldsutsatta” dnr 2021-00412 2.3.5.0 
är besvarat och kan därmed avslutas. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Inger Landström (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 16 mars 
2023 lämnat in en motion om dels att Borås Stad ska ta arbetsgivaransvar för 
våldsutsatta genom att rutinmässigt ställa frågor om våld i nära relation till 
anställda, dels att Borås Stad ska tillse att samtliga anställda kan ta del av en 
introduktionskurs om mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer. 

Syftet med motionen är att genom kunskap öka förutsättningarna för att både 
förebygga och upptäcka våld men också att Borås Stad ska kunna ge stöd och 
skydd till dem som har utsatts. En bred utbildningssatsning skulle enligt 
motionären också markera att kommunen prioriterar arbetet mot mäns våld 
mot kvinnor och våld i nära relationer, liksom att anställda och politiker har ett 
ansvar för att tillsammans förebygga våldet. Motionen har inte skickats på 
remiss. Kommunstyrelsen anser att frågan är av stor vikt och bifaller motionen. 

Beslutsunderlag  
1. Motion av Inger Landström (V): Identifiera våldsutsatthet hos våra 

anställda i Borås Stad 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att bifalla motionen. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunalrådet Anderas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att anse motionen 
besvarad, se bilaga. 

Stefan Lindborg (V) yrkar på följande tilläggsförslag: Initiativärendet ”Ta 
arbetsgivaransvar för våldsutsatta” dnr 2021-00412 2.3.5.0 är besvarat och kan 
därmed avslutas, se bilaga. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Stefan Lindborgs 
(V) tilläggsyrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall respektive avslag till Stefan 
Lindborgs (V) förslag och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 283 Dnr KS 2023-000693.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej  verkställda  
gynnande biståndsbeslut år  2023  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Rapporterna läggs till handlingarna. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Marie Jöreteg (M), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Marie Jöreteg (M) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut. 

Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala omsorgsnämnden 
skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges tidpunkten för beslutet 
och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för dröjsmålet. Personen ska 
vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per kvartal. När ett ärende som 
tidigare rapporterats som ej verkställt, senare verkställs, ska nämnden anmäla 
detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Beslutsunderlag  
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § 

LSS t.o.m. 31 mars 2023 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap. 

1 § SoL t.o.m 31 mars 2023 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-000693.7.2.25
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Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Rapporterna läggs till handlingarna. 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Rapporterna 
läggs till handlingarna, samt att kalla presidierna i Vård- och äldrenämnden, 
Sociala omsorgsnämnden och Lokalförsörjningsförvaltningen till ett kommande 
sammanträde med Kommunstyrelsen, för att redogöra för boendesituationen 
och hur de planerar att åtgärda bristen på boendeplatser, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Marie Jöreteg (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 284 Dnr KS 2023-002041.4.2.1 

Redovisning av Borås Stads  inkomna synpunkter 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Ärendet läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den 1 december 2013 introducerade Borås Stad ett gemensamt 
synpunktshanteringssystem. Detta för att kunna erbjuda en väg in för våra 
medborgare, brukare och kunder. 

Varje förvaltning ansvarar för att ta emot, följa upp och svara på synpunkter 
inom utsatt tid. Statistik över synpunkterna ska minst två gånger per år 
redovisas för respektive nämnd. Kommunstyrelsen kommer årligen att följa 
upp synpunktsstatistiken utifrån sin uppsiktsplikt. I denna redovisning till 
Kommunstyrelsen redovisas antalet inkomna och avslutade synpunkter för 
perioden 1 januari till 31 december 2022, samt fördelning över 
verksamhetsområden och kriterier. Nämnden redovisar också eventuella 
åtgärder och förbättringar som synpunkterna resulterat i. 

Borås Stad: 
Den årliga ökningen av antalet synpunkter har återupptagits efter en liten 
nedgång under föregående år (en effekt av att många verksamheter hade stängt 
ner). Totalt sett fick Borås Stad in 2484 synpunkter under 2022. Det är en 
ökning med 16 procent från 2021 (2140 st). Av synpunkterna var 74 procent 
klagomål, 14 procent frågor, 8 procent förslag och 3 procent var beröm. 
Flest synpunkter fick Tekniska förvaltningen med 62 procent (1537 st) av totala 
antalet synpunkter. 

Beslutsunderlag  
1. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2022, handlingar 1-14 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 285 Dnr KS 2022-004581.2.2.2 

Ändring av stadgarna för Föreningsarkivet  i Borås  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att bifalla Föreningsarkivets hemställan att ändra i föreningens stadgar §§ 8, 11 
och 12 gällande Borås Stads övertagande av personal och att föreningen ska 
handha egen administration. 

Sammanfattning  av  ärendet  
Föreningsarkivet i Borås är en ideell organisation som består av föreningslivet i 
Borås samt Borås Stad. Föreningen bildades efter att stadgarna godkändes av 
Fullmäktige 20 november 1969. Enligt § 14 i stadgarna ska en stadgeändring 
bifallas på två årsmöten samt godkännas av Borås Stad. 

Under 2020 påbörjade Stadsledningskansliet en diskussion om hur det framtida 
samarbetet skulle se ut mellan Stadsarkivet och Föreningsarkivet. Diskussionen 
fick till resultat att den personal som var anställd av Föreningen skulle tas över 
av Borås Stad, dnr. 2021-00552. Som en följd av detta beslut behövs 
förändringar i Föreningens stadgar. Föreningen hade vid sitt föreningsmöte den 
21 april 2022 antagit en första ändring av § § 11 och 12. Ändringarna gällde dels 
att byta ut uttrycket ”på föreningen utställda checkar, postväxlar samt 
postanvisningar” mot ”övriga ekonomiska medel”, dels att ha kvar stycket som 
anger att övriga på föreningen utställda handlingar ska kvitteras av stads-
arkivarien eller arkivföreningens ordförande. Detta avser handlingar av icke 
ekonomisk natur. Formuleringen i stadgarna innebar att Stadsarkivet tog över 
personalen men § 8 i stadgarna innebar fortfarande att Föreningen åtnjuter viss 
administrativt stöd från Staden. Föreningen fick därför under hösten 2022 i 
uppdrag att förändra § 8 i stadgarna till att föreningen ska handha sin egen 
administration. Ett nytt protokollsutdrag tillsammans med nya stadgar 
bifogades som en komplettering i ärendet. 

Ett första årsmöte hölls den 19 april 2023 där de nya stadgarna antogs. I de nya 
stadgarna finns ingen formulering som innebär att Föreningens administration 
ska utföras av Borås Stad samt att Stadsarkivarien leder och fördelar arbetet på 
Stadsarkivet. Eftersom Föreningsarkivets hemställan om stadgeändringar 
handlar om övertagande av personal och en formulering om att föreningen ska 
handha egen administration, ska hemställan bifallas. 

Beslutsunderlag  
1. Hemställan om ändring av stadgarna för Föreningsarkivet i Borås, 2022-05-

19 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2. FAB-årsmötesprotokoll 2023-04-19, 2023-05-05 
3. Protokoll med bilaga 8 från årsmöte den 19 april 2023 för Föreningsarkivet 

i Borås, 2023-05-05 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 31(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 286 Dnr KS 2023-005091.4.2.1 

Redovisning av Stadsledningskansliet inkomna 
synpunkter januari  –  december 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Ärendet läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den 1 december 2013 introducerade Borås Stad ett gemensamt 
synpunktshanteringssystem. Detta för att kunna erbjuda en väg in för våra 
medborgare, brukare och kunder. Varje förvaltning ansvarar för att ta emot, 
följa upp och svara på synpunkter inom utsatt tid. Statistik över synpunkterna 
ska minst två gånger per år redovisas för respektive nämnd. Kommunstyrelsen 
kommer årligen att följa upp synpunktsstatistiken utifrån sin uppsiktsplikt. 

I denna redovisning till Kommunstyrelsen redovisas antalet inkomna och 
avslutade synpunkter för perioden 1 januari till 31 december 2022, samt 
fördelning över verksamhetsområden och kriterier. 

Nämnden redovisar också eventuella åtgärder och förbättringar som 
synpunkterna resulterat i. Under perioden januari-december 2022 fick 
Stadskansliet in totalt 53 synpunkter, fördelat på 27 klagomål, 15 frågor,  11 
förslag och 0 beröm. Flest synpunkter fick avdelningen Mark och exploatering. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 32(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 287 Dnr KS 2023-004893.1.1.1 

Detaljplaneändring  för  Sjömarken,  Backabo  2:52  
(Sjöhagenskolan)  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att ändra gällande detaljplan för fastigheten Backabo 2:52 
(Sjöhagenskolan). Detaljplanen bör prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för 2024. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Stad äger fastigheten Backabo 2:52 (Sjöhagenskolan) i Sjömarken, huset 
byggdes 1948 och förvaltas av Lokalförsörjningsförvaltningen och är 
kulturhistoriskt värdefullt. Huset har i stort sett stått tomt sedan 2016 fram tills 
kriget i Ukraina bröt ut 2022 då beslutades att iordningställa det för 
ankomstboende. Lokalerna fräschades upp med målning och golv i vissa rum 
och ventilationen servades. Lokalförsörjningsförvaltningen ser inte att 
fastigheten behövs för kommunalt ändamål och har i ett nämndbeslut från 2017 
föreslagit Kommunstyrelsen att säljas fastigheten. Fastigheten är idag planlagd 
för skoländamål i en detaljplan från 2003. För att göra fastigheten mer 
”lättsåld” vill vi pröva möjligheten att ändra detaljplanen för en mer flexibel 
användning exempelvis med komplettering av ändamål såsom kontor, lager, 
handel och i de delar det är möjligt för bostäder. En exploatering av fastigheten 
är både förenlig med kommunens översiktsplan och vision. 

Närheten till järnvägen med farligt gods gör att det finns svårigheter att lösa 
risk- och bullerproblematiken, först efter att detta utretts kan diskussion föras 
om vilka användningar som kan bedömas som lämpliga inom fastigheten. 
Byggnaden har kulturhistoriskt värde enligt kulturmiljöprogrammet. Det finns 
idag inga specifika skyddsbestämmelser i gällande detaljplan. För att bevara det 
gröna bör en inventering göras för att avgränsa om någon del inom fastigheten 
som kan avsättas för natur eller planbeteckningar för skydd av skyddsvärda 
träd. I ett planarbete bör det även undersökas om det eventuellt finns utrymme 
för kompletterande bebyggelse och utökade byggrätter inom området. Hänsyn 
måste då tas till de ledningar som finns inom fastigheten. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 33(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag  
1. Fastighetskarta 
2. Översiktskarta 
3. Sjöhagenskolan (Bild) 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att ändra gällande detaljplan för fastigheten Backabo 2:52 
(Sjöhagenskolan). Detaljplanen bör prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för 2024. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen avslår förslaget om att ändra 
detaljplanen för fastigheten Backabo 2:25 (Sjöhagenskolan), se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 34(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 288 Dnr KS 2023-004063.1.1.0 

Ny manöverbana för motorcykelprov i Borås Stad  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen uppmanar Lokalförsörjningsnämnden att planera, upprätta 
och drifta en ny manöverbana för motorcykel i Borås. 

Sammanfattning  av ärendet  
Trafikverket Förarprov erbjuder i Borås uppkörning för motorcykelkörkort. I 
en sådan uppkörning ingår utöver uppkörning i trafik, ett antal tekniska 
manövertest som utförs på en för ändamålet anpassad manöverbana. 
Kravställningar på utformning finns hos Trafikverket. I många år har denna 
verksamhet i Borås bedrivits på Vindgatan i Viared. Vindgatan är enligt 
detaljplan en allmänt tillgänglig kommunal gata och fungerar som tillfart till 
Borås Flygfält och en serverhall som ägs av Splitvision och har flertalet 
hyresgäster. De körprov som utförs på gatan är inte förenliga med den 
trafiksäkerheten som krävs på en allmän gata. Av denna anledning ansöker 
Trafikverket varje år om speciellt tillstånd från Tekniska förvaltningens 
Trafikavdelning för att stänga av den allmänna gatan under den tid 
verksamheten bedrivs på platsen. Gatan måste då stängas av med en grind. 

Detta hindrar åtkomsten till flygfältet som genererar regelbunden persontrafik, 
men även tyngre transporter av till exempel bränsle. Det hindrar också 
åtkomsten som hyresgäster till serverhallen behöver för både planerad och akut 
service och underhåll. Körverksamheten för motorcykel på Vindgatan medför 
även att privatpersoner använder gatan på gatans tillgängliga tid för övning 
vilket medför stora risker då den då även trafikeras av allmän trafik. 

Förfarandet att årligen söka dispens för nyttjande av en allmän gata för 
motorcykelverksamheten är en tillfällig lösning som har pågått under många år. 
Kommunstyrelsen har därför i samverkan med Trafikverket tagit fram en ny 
plats på vilken en permanent och trafiksäker övningsbana skulle kunna 
upprättas. Det är ett område i Sandlidsgatanas förlängning som är planlagd som 
kvartersmark med trafikändamål vilket gör att den lämpar sig för verksamheten. 
För att bedriva en bra uppkörningsverksamhet behövs även möjlighet att gå in 
under tak. Idag nyttjas lokaler på Borås Flygfält för detta ändamål och på en ny 
plats är en bod lämplig för ändamålet. För att göra platsen trafiksäker behöver 
banan även kunna stängas av varför en grind behöves för att hindra 
allmänhetens tillgång till en ny manöverbana. Även körskolor i Borås nyttjar 
idag Vindgatan för sin verksamhet och har behov av en ny funktionell 
anläggning. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 35(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen ger därför Lokalförsörjningsnämnden i uppdrag att planera, 
upprätta och drifta en ny manöverbana för motorcykel i Borås, inom ramen för 
Lokalförsörjningsnämndens förvaltningsansvar. Anläggning ska tillmötesgå de 
krav på säkerhet och funktion som behövs. I samband med detta ska även 
förutsättningarna för investering och hyresavtal utredas. Anläggningen 
upprättas under 2024 eller skyndsamt därefter under förutsättning att 
Kommunfullmäktige godkänner investeringen. 

Kommunstyrelsen ser detta som en möjlighet att fortsättningsvis kunna erbjuda 
allmänheten tillgång till en trygg och säker körkortsutbildning för motorcykel i 
Borås. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse Trafikverket 2023-05-02 
2. Översiktskarta, 2023-07-07 
3. Karta, 2023-07-07 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 36(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 289 Dnr KS 2023-002561.1.1.1 

Svar på motion av  Andreas Exner  (SD) och Leif  
Häggblom (SD): Slopa  förskoleavgiften i juli  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Motionen avslås. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Andreas Exner (SD) och Leif Häggblom (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2023-03-16 lämnat in förslaget att slopa förskoleavgiften i juli. 
Motionen har skickats på remiss till Förskolenämnden som har lämnat följande 
remissvar: Sverigedemokraterna har lämnat in en motion till 
Kommunfullmäktige om att slopa förskoleavgiften för juli månad. 
Motiveringen är bland annat att de flesta barn inte går i förskola under juli 
månad och att det därför inte är motiverat att betala avgift. 

Taxa för förskola och fritidshem i Borås Stad, bygger på Förordning (2001:160) 
om statsbidrag till kommuner som tillämpar maxtaxa inom förskolan och 
fritidshemmet. I förordningen framgår det att det finns ett tak för hur hög 
avgiften per månad får bli (maxtaxa). Om en familj betalar den högsta tillåtna 
avgiften utifrån förordningen får förskolan inte ta ut någon ytterligare avgift. 
Det finns inget som juridiskt hindrar en kommun som tillämpar maxtaxa att ta 
ut en lägre avgift än maxtaxan, men en stor del av Förskolenämndens budget 
baseras på avgifter och övriga intäkter. För 2022 var dessa intäkter knappt 80 
Mkr. För juli månad 2022 var föräldraintäkterna för förskola drygt 7,4 Mkr. 
Förskolenämnden har lokal- och personalkostnader för samtliga månader under 
året. Förskolenämnden ska också ha beredskap att ta emot de barn som 
behöver omsorg under juli månad. Mot bakgrund av detta avstyrker 
Förskolenämnden remissen. 

Kommunstyrelsen instämmer i Förskolenämndens remissvar. Den ekonomiska 
situationen gör att det inte blir möjligt att genomföra i nuläget. Därför föreslår 
Kommunstyrelsen att Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 37(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag  
1. Motion från Andreas Exner (SD) och Leif Häggblom (SD): Slopa 

förskoleavgiften i juli 
2. Remissvar från Förskolenämnden 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen avslås. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls, se 
bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 38(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 290 Dnr KS 2023-004713.5.4.0 

Revidering av regler för skolskjuts  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna revidering av regler för skolskjuts. 

Sammanfattning  av ärendet  
Förslaget till revidering av regler för skolskjuts har tagits fram i samverkan 
mellan tjänstepersoner på Grundskoleförvaltningen, Gymnasie- och 
Vuxenutbildningsförvaltningen och Tekniska förvaltningen och beslutades av 
Grundskolenämnden 2023-05-23. Revideringen föranleddes av förändringar i 
skollagen från och med 2023-07-02. Grundsärskolan byter namn till anpassade 
grundskolan och gymnasiesärskolan byter namn till anpassade gymnasieskolan. 

Vid revideringen uppmärksammades även behov av fler revideringar. Dessa 
bestod av språkliga, grafiska och redaktionella ändringar men även felaktiga 
paragrafhänvisningar till skollagen. Dessutom framstod en del strukturella 
brister vilket innebär att stycken och rubriksättning har justerats i förslaget. 
Som beslutsunderlag finns två bilagor. ”GRN Förlag till revidering 2023 av 
Regler för skolskjuts med förklarande kommentarer” innehåller ändrings-
förslaget med kommentarer till varje ändring. Röd text föreslås strykas, blå text 
är tillägg och grön text är kommentarer och förklaringar till de föreslagna 
ändringarna. 

Bilaga 1 ”Regler för skolskjuts 2023, uppdaterad version till KS och KF” är de 
reviderade reglerna. Denna bilaga ersätter Grundskolenämndens förslag för att 
överensstämma med den mall som gäller dokument i Borås Stads 
författningssamling. Den enda skillnaden mot Grundskolenämndens förslag är 
utformning av sidhuvud och sidfot samt datum från när skollagen börjar gälla. 
Enligt Grundskolenämnden innebär förslaget inga kostnadsmässiga 
förändringar och påverkar inte elevers rätt till skolskjuts. Förtydligandet som 
handlar om resor till och från kommungemensam undervisningsgrupp 
beskriver hur det sedan länge tillämpats och innebär inte heller någon 
merkostnad eller ambitionsökning. 

Beslutsunderlag  
1. Regler för skolskjuts, uppdaterad version till KS och KF 
2. Skrivelse från Grundskolenämnden med förslag till reviderade regler för 

skolskjuts 2023 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 39(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 291 Dnr KS 2022-004622.6.1.1 

Anslagsframställan utökade lokaler  Sven  
Eriksongymnasiet   

Kommunstyrelsens  beslut  
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan och anvisa 
56 000 000 kronor för utökade lokaler på Sven Eriksonsgymnasiet, Sven 
Eriksonplatsen 1, Tekniska elementarskolan 2, under förutsättning att 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden tillstyrker förslaget. 

Sammanfattning  av ärendet  
Bakgrund: 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har framställt behov av utökade 
lokaler för 255 elever på Sven Eriksongymnasiet. 

Projektet: 
För att möta det ökade elevantalet kommer matsalen i hus 5 att utökas i en yta 
där idag kårlokalen är belägen. Storkökets kapacitet behöver också utökas. 
Tillbyggnad med 1 650 m² BTA (1500 m² BRA) sker i en ny byggnad (hus 6) 
mellan hus 1 och hus 5 (hörnet Lilla Brogatan och Sven Eriksonsgatan). 

Ekonomi: 
Projektet finns med i Borås Stads investeringsbudget 2023. I underlaget till 
budgeten finns avsatt 56 000 000 kronor. Investeringsutgifter per m² (BTA, hus 
6 + ombyggnad) är 33 939 kronor. 

Beslutsunderlag  
1. Anslagsframställan för Sven Eriksonsgymnasiet utökade lokaler från 

Lokalförsörjningsnämnden 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 40(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 292 Dnr KS 2023-005073.4.4.1 

Förbundsordning från 1 jan 2024 för Tolkförmedling 
Väst  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
För Borås Stads del godkänna den reviderade förbundsordningen för 
Tolkförmedling Väst. 

Sammanfattning  av ärendet  
Följande kommuner; Bengtsfors, Stenungssund och Vänersborg önskar gå in 
som medlemmar i Tolkförmedling Väst och föreslås därför godkännas som nya 
medlemmar. 

För att säkerställa att förbundet har firmatecknare i början av en ny 
mandatperiod föreslås en justering av överflödig formulering avseende 
direktionens beslut i frågan. För att de förtroendevalda revisorerna ska kunna 
granska mandatperiodens sista årsredovisning förslå de förtroendevalda 
revisorerna väljas på fyra år räknat från 1 maj efter val. 

En ny paragraf föreslås läggas till utifrån direktionens tidigare beslut avseende 
återbetalning av eget kapital. Utöver ovan föreslås är även några mindre 
redaktionella ändringar. Den nya förbundsordningen föreslås gälla från 1 januari 
2024. 

Beslutsunderlag  
1. Förslag till reviderad förbundsordning för Tolkförmedling Väst, 2023-06-08 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 41(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 293 Dnr KS 2023-005262.4.2.0 

Anslagsframställan för gruppbostad Åsahagsvägens 
LSS, Viskarhult 2:68,  Viskafors  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan på 26 700 000 
kronor för nybyggnation av Åshagsvägens LSS, Viskarhult 2:68, Viskafors, 
under förutsättning att Sociala omsorgsnämnden tillstyrker förslaget. 

Sammanfattning  av ärendet  
Sociala omsorgsnämnden har i lokalresursplaneringen 2021-2023 framställt sitt 
behov till Lokalförsörjningsnämnden om ytterligare en gruppbostad LSS. En 
lokalisering av en tomt på Åsahagsvägen i Viskafors har beslutats och ny 
detaljplan har tagits fram. Förstudiekonto öppnades 2022-04-19 
Projekteringsframställan antogs i Lokalförsörjningsnämnden 2022-12-15 och 
tillstyrktes av Sociala omsorgsnämnden, samt beslutades i Kommunstyrelsen 
2022-11-21. Projektet finns med i Borås Stads investeringsbudget 2023 med en 
projektbudget om 23 000 000 kr. 

Lokalförsörjningsförvaltningen har tillsammans med verksamheten genomfört 
projekteringen gällande nybyggnad av gruppbostad LSS (inriktning autism) med 
särskild service på anvisad tomt på Åsahagsvägen, Viskafors. Boendet består av 
5 lägenheter med tillhörande kök/gemensamhetsutrymme och har en total area 
på 620 m2 BRA. Boendet är utformad som ett standard-LSS för personer med 
funktionsnedsättning (ej stora funktionsnedsättningar). Boendet kommer att 
uppföras i suterräng och brukarna kommer även att få egna entréer utifrån. 
Byggnaden ska P-märkas och uppfylla tillgänglighetskrav enligt VGR nivå grön. 
Det skall även installeras solceller. 

I Borås Stad finns ett antal personer som står i kö för att erhålla bostad enligt 
LSS. Förutom kön finns ett antal bostäder som saknar lägenhetsstandard och 
som successivt behöver bytas ut mot fullvärdiga lägenheter. Preliminärt är detta 
boende tänkt som ersättning för Bogrydsvägens LSS (inhyrt). Projektets budget 
är baserad på inkomna anbud till 26 700 000 kronor. Projektets budget har 
överskridits av flera anledningar, exempelvis på grund av de tillkommande 
vattentankarna till sprinklersystemet, tillkommande Ateljébyggnad, samt att 
projektbudgeten ej är justerad efter marknadsläget. Investeringsutgifter utslagen 
per m² (BTA) är 37 238 kronor. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 42(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag  
1. Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan för gruppbostad 

Åshagsvägens LSS, Viskarhult 2:68 Viskafors 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 294 Dnr KS 2019-004201.1.2.0 

Svar på  initiativärende: Ett rättvisare ersättningssystem  
inom hemtjänsten  

Kommunstyrelsens  beslut  
Initiativärendet är besvarat. 

Sammanfattning  av ärendet  
I sitt initiativärende: En rättvisare ersättningsystem inom hemtjänsten skriver 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (Kd) att kommunstyrelsen ska 
besluta om att privata utförare inom hemtjänsten ska få samma ersättning per 
utförd hemtjänsttimme som Västkom rekommenderar. 

I Borås stads nuvarande ersättningsmodell från 2020, se ärende 2019-00152, har 
ersättningsnivån beräknats utifrån ett genomsnitt av ersättningen i de åtta 
kommuner som SKL (Sveriges Kommuner och Landsting) i sin rapport 
”Ersättningssystem i hemtjänst” placerat i samma kategori som Borås. När den 
här ersättningsmodellen infördes höjdes ersättningen och Borås Stads 
ersättning för hemtjänst var 2020 436 kr per timma i tätort. De företag som 
erbjuder sina anställda heltidstjänster får ett påslag med 7 kr per timma utöver 
den ordinarie ersättningen. Ersättningen justeras varje år med omsorgsprisindex 
(OPI) som SKL publicerar i december varje år. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse LOV-företagens ersättning och regler (Budgetuppdrag 2019) 
2. Initiativärende av Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD): En 

rättvisare ersättningssystem inom hemtjänsten 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 295 Dnr KS 2023-005663.3.3.0 

Återvinningstaxa  - Kommunalt avfall  2024  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att återvinningstaxan för kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 10 % från 
och med 1 januari 2024. 

Protokollsanteckningar  
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att föreslå att återvinningstaxan för 
kommunalt avfall ska höjas med i genomsnitt 10 % från och med 1 januari 
2024. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges godkännande. 
Orsak till höjningen av taxan är det rådande ekonomiska världsläget som ger 
ökade kostnader och som leder till ett underskott för verksamheten under 
innevarande år och bolaget ser att den fortsatt höga inflationen leder till ökade 
kostnader för varor och tjänster. Exempel på faktorer som påverkar 
återvinningstaxan är: 

- Kostnadsökning av papperspåsar i kombination med högre förbrukning än 
tidigare antaganden 

- Borttagen skattebefrielse gällande koldioxidskatt för biogas 
- Ökade ränte- och leasingkostnader 
- Ökad bemanning av fordonsflottan för att säkra servicenivån till kund 
- Omställningskostnader för övertagande av ansvar för insamling av 

förpackningar från FTI. 

Verksamheten för kommunalt avfall ska över tid gå plus minus noll 
resultatmässigt och verksamheten ska finansieras helt via återvinningstaxan. 
Kommunstyrelsen bedömer att den föreslagna prisjusteringen är rimlig för 2024 
men uppmanar bolaget att löpande fortsatt titta på effektiviseringar som är 
möjliga. 

Beslutsunderlag  
1. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2023-06-29 
2. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2023-06-29 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 296 Dnr KS 2023-005653.3.2.0 

Prisjustering  VA-taxa 2024  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att höja brukningsavgifterna för VA med 11 % från och med 1 januari 2024. 

Protokollsanteckningar  
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2024 föreslå en höjning av VA-
taxans brukningsavgifter med 11 %. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges 
godkännande. En grundläggande princip för VA-verksamheten är själv-
kostnadsprincipen, VA-verksamheten ska över tid generera ett nollresultat. Det 
innebär att när verksamheten går med underskott ett år ska det hämtas hem 
inom tre år, till exempel genom justerade taxor och effektiviseringar. 

Orsaker till höjningen av taxan är att verksamheten visade på ett underskott 
föregående år och det är ett budgeterat underskott även innevarande år. Det 
innebär att det finns ett ackumulerat underskott som behöver hanteras. 
Dessutom orsakar förutsättningarna i omvärlden kostnadsökningar i form av 
kemikaliekostnader, energipriser och stigande räntor. Kommunstyrelsen ser den 
föreslagna höjningen av VA-taxan som nödvändig och rimlig. Med anledning av 
stora kommande investeringar ser Kommunstyrelsen det av stor vikt att bolaget 
fortsätter att arbeta med kostnadseffektiviseringar samt fondering av medel till 
stora investeringar för att begränsa stora svängningar i taxeutvecklingen 
framöver. 

Beslutsunderlag  
1. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2023-06-29 
2. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2023-06-29 
3. Vatten och avloppstaxa, Författningssamling 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 297 Dnr KS 2023-005451.2.3.2 

Intern kontroll Kommunstyrelsen: Riskanalys och plan 
2024 samt  riktlinjer och anvisningar för i ntern kontroll  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsens riskanalys och plan för 2024 godkänns och 
Kommunstyrelsen beslutar att anta reviderade riktlinjer och anvisningar för 
intern kontroll för egen del. 

Protokollsanteckning  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Arbetet med riskanalysen för Kommunstyrelsens verksamheter har utvecklats 
genom fortsatt fokus på att identifiera verksamhetsrisker. Riskinventering har 
genomförts i olika steg tillsammans med tjänstepersoner på Stadslednings-
kansliet samt vid ledningsgruppsmöte under våren. 

Enligt Borås Stads regler för intern kontroll har varje nämnd och bolag det 
yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom respektive verksamhets-
område. Det åligger varje nämnd och bolag att upprätta en organisation för den 
egna kontrollen. Kommunstyrelsen har gjort en översyn av regler och 
anvisningar. Kommunfullmäktige fattade tidigare i år beslut om att minska 
antalet nivåer av styrdokument (KF 2023-04-27 §62) och nivån regler har tagits 
bort. Därav har justeringar gjorts i Kommunstyrelsens tidigare regler och 
anvisningar där ordet regler har ersatts med riktlinjer. Dessutom har 
Kommunchef ersatts med Stadsdirektör. I övrigt är innehållet i dokumentet 
oförändrat. 

Beslutsunderlag  
1. Intern kontrollplan 2024 för Kommunstyrelsen 
2. Riskanalys intern kontrollplan 2024 för Kommunstyrelsen 
3. Riktlinjer och anvisningar för intern kontroll Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 298 Dnr KS 2023-002183.2.1.0 

Kommunernas klimatlöften 2024-2026  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Borås Stad svarar på inbjudan från Klimat 2030 och antar klimatlöfte 1-5 och 8-
30 för perioden 2024-2026. Löfte 6 och 7 antas ej. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Marie Jöreteg (M), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Marie Jöreteg (M) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Klimatlöftena är ett arbetssätt som Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen 
ansvarar för och är ett led i det regionala klimatarbetet. Borås Stad har deltagit i 
satsningen sedan start och antog löften för både 2021 och 2022. De nya 
klimatlöftena gäller 2024-2026 och bedöms ligga i linje med Borås Stads energi-
och klimatstrategi, koldioxidbudget, avfallsplan och projektet Klimatneutrala 
Borås 2030. Borås Stad arbetar idag med nästan alla löften i någon grad. Utifrån 
bedömning av styrdokument och en intern remissrunda är förslaget att: 
Löfte 1-5 samt 8-30 antas. Löfte 6 och 7 antas ej. 

Ansvarig miljöstrateg på Samhällsbyggnadsförvaltningen skickar efter beslut 
löftena till miljökoordinatorerna på berörda förvaltningar och bolag som under 
2024-2026 arbetar med genomförandet. Klimat 2030 stöttar arbetet genom 
informationsinsatser och erfarenhetsutbyten. Ansvarig miljöstrateg på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen är länk mellan Klimat 2030 och 
kommunkoncernens parter, samt samordnar uppföljning. 

Beslutsunderlag  
1. Inbjudan till Kommunstyrelsen att anta klimatlöften 2024-2026, 2023-06-02 
2. Borås Stads klimatlöften 2024-2026, beslutsunderlag, 2023-06-02 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: 
Borås Stad svarar på inbjudan från Klimat 2030 och antar klimatlöfte 1-5 och 8-
30 för perioden 2024-2026. Löfte 6 och 7 antas ej. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad svarar på inbjudan från Klimat 
2030 och antar klimatlöfte 1-5, 8-12, 16, samt 18-30 för perioden 2024-2026. 
Löfte 6 och 7, 13 och 14, samt 17 antas ej, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad svarar på inbjudan från Klimat 2030 
och tackar för erbjudandet. Borås Stad anser att vissa av löftena är av relevant 
karaktär och är något som Borås Stad redan arbetar, eller planerar att arbeta 
med, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 299 Dnr KS 2022-002453.3.6.0 

Antagande av Trafikprogram  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Anta Trafikprogrammet. 
Nuvarande Cykelstrategi upphör då den är inarbetad i Trafikprogrammet 
Prioritera utredning kring nordöstlig förbifart. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Andreas Exner (SD) 
och Niklas Arvidssons (KD) avslagsyrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Ett förslag till Trafikprogram har tagits fram. Programmet är en del i ett 
uppdrag från Borås Stads översiktsplan och denna ska ”beskriva Borås 
huvudsakliga gatustruktur uppdelat på trafikslag och ge förslag på 
förbättringar”. Vidare framgår av Översiktsplanen att vägsystemets kapacitet 
behöver analyseras och att nya väganslutningar behöver studeras för att 
säkerställa framkomlighet, avlasta staden och möjliggöra en hållbar stads-
utveckling med utrymme för mer gång-, cykel- och kollektivtrafik. 

Uppdraget från Översiktsplanen innebär åtgärder på både mer strategisk och på 
detaljerad nivå. I detta trafikprogram anges inriktning för det fortsatta arbetet 
som innebär framtagande av underliggande styrdokument och utredningar. 
Kommunens befolkning och sysselsättning har haft en stadig tillväxt. 
Prognoserna tyder på att tillväxten kommer att fortsätta och år 2040 bedöms 
kommunens befolkning ökat med cirka 15 procent jämfört med år 2020. 
Arbetstillfällena förväntas växa i samma takt. Den fortsatta tillväxten leder till 
att kommunens transportsystem ska hantera fler resor, trafik och transporter. 
Det är i stadens trafiksystem vi ser de största utmaningarna för att klara anspråk 
på god tillgänglighet, hög trafiksäkerhet och trygghet, att tillhandahålla bra luft-
och ljudmiljö samt att utveckla en attraktiv stadsmiljö. Inriktningarna i detta 
program fokuserar därför främst på centralorten. 

Med bibehållna resvanor förväntas biltrafiken öka proportionellt mot tillväxten. 
I tidigare utredningar bedömdes en sådan utveckling innebära en successivt 
ökad trängselproblematik. Alternativet är att arbeta för en målstyrd utveckling 
som tar utgångspunkt i att resvanorna förändras så att biltrafikens ökning kan 
dämpas. En målstyrd utveckling innebär att resurser behöver läggas på att 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

stödja yteffektiva färdmedel som gång, cykel och kollektivtrafik. Fortsatt 
kommer bil vara ett viktigt färdmedel, särskilt på landsbygd men även inom 
tätbebyggda delar där det är alltför glest för att det ska vara ekonomiskt 
försvarbart att erbjuda ett attraktivt utbud av kollektivtrafik. Bilarnas negativa 
miljöpåverkan kommer successivt att minska men fortsatt kommer bilarna att 
vara utrymmeskrävande. Trafikprogrammets inriktningar indelas i fem olika 
arbetsområden: Väg-/gatuinfrastruktur, Urbana stråk, Laddinfrastruktur, 
Mobility management samt Klimatsäkring av infrastruktur. 

Remiss 
Stadsledningskansliet skickade Trafikprogrammet på remiss 16 mars - 20 maj 
2022. Sammanlagt skickades remissen till 26 remissinstanser samt några 
ytterligare för kännedom. Efter remissen påbörjades den politiska hanteringen 
från kommunledningen. I remissammanställningen redovisas inkomna 
synpunkter. Efter remissen så har det även skett en omorganisation inom 
kommunen som lett till justeringar i dokumentet kopplat till vilken förvaltning 
eller nämnd som ska ansvara för frågan. Ändringar som gjorts framgår av 
remissammanställningen. 

Fortsatt arbete 
Ett antagande av Trafikprogram ger förutsättningar för att fortsätta arbete med 
trafiken i kommunen. Trafikplanen är det samlade dokumentet för den fysiska 
miljön men ytterligare processer kommer att starta. I det framtida 
huvudvägnätet föreslås ett antal nya väglänkar. Väg 180 är utredd av
Trafikverket genom en ÅVS och Borås Stad förväntar sig att denna blir ett 
namngivet objekt i den Regionala infrastrukturplanen vid nästa revidering. 
Utredningsarbete för nordöstlig förbifart ska prioriteras för att kunna komma 
fram till om det är möjligt. Denna bör även spelas in som en brist till den 
regionala infrastrukturplanen för att få en ny stäckning av väg 42 med koppling 
till väg 40. Mobility management är ett annat arbete som bör ges ett större 
utrymme med syfte att öka de yteffektiva färdmedlens marknadsandelar. Inom 
kommunen är det främst Tekniska nämnden som idag har uppdrag inom 
mobility management och uppdraget riktar sig främst till att öka gång och cykel. 
Mobility management är dock bredare och spänner över flera förvaltningar och 
även externa parter. För att göra arbetet mer slagkraftigt behöver kommunen ta 
ett bredare grepp som inbegriper en översyn av organisation och 
ansvarsfördelning. 

I det fortsatta arbetet med Trafikplan, Program för parkering och åtgärdsplaner 
ska hänsyn tas till att det finns tillräckligt många parkeringar för bilar, säkra 
cykelparkeringar samt tydlig hänvisningsskyltning för cyklister. 

Beslutsunderlag  
1. Trafikprogram, 2023-07-03 
2. Remissammanställning, 2023-07-03 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Anta Trafikprogrammet. Nuvarande 
Cykelstrategi upphör då den är inarbetad i Trafikprogrammet. Prioritera 
utredning kring nordöstlig förbifart. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Återremittera Trafikprogrammet, se 
bilaga. 

Vidare yrkar Andreas Exner (SD) och Niklas Arvidsson (KD) avslag på ärendet 
om återremissyrkandet faller. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
yrkar på följande tillägg i skrivelsen: I det fortsatta arbetet med Trafikplan, 
Program för parkering och åtgärdsplaner ska hänsyn tas till att det finns 
tillräckligt många parkeringar för bilar, säkra cykelparkeringar samt tydlig 
hänvisningsskyltning för cyklister, se bilaga. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlson 
(M) och Marie Jöretegs (M) tilläggsyrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 

Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Ärendet ska avgöras idag. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Andreas Exner (SD) 
och Niklas Arvidssons (KD) återremissyrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons 
(C) förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Niklas Arvidssons (KD) 
avslagsyrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall respektive avslag till Annette 
Carlson (M) och Marie Jöretegs (M) tilläggsyrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 300 Dnr KS 2023-005033.3.4.0 

Västtrafiks Trafikplan 2025  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen godkänner underlaget som svar på frågor inför Västtrafiks 
Trafikplan 2025. 

Sammanfattning  av ärendet  
Dialogfrågorna är det första steget i den årliga processen om kommande 
trafikförändringar i Västtrafiks Trafikplan. De är också viktiga som underlag för 
utvecklingsplaner för kollektivtrafiken. Frågorna från Västtrafik rör pågående 
samhällsutveckling och bostadsbyggande, och besvaras med hänvisning till 
kommunens hemsida. Där redovisas fysisk planering och statistik för Borås, 
aktuellt detaljplanearbete och Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjningen 
som sammantaget ger en bra bild av utvecklingen i kommunen. För Borås är 
det viktigt att staden och kollektivtrafiken fortsätter utvecklas tillsammans för 
att föra över fler resenärer till kollektivtrafiken, så att de investeringar som görs 
i infrastrukturen också leder till mer attraktiv kollektivtrafik och ökat resande. 
Den gemensamma handlingsplanen innebär att kommunen tar på sig stora 
ombyggnader av vägar, broar, hållplatser och resecentrum för att skapa bättre 
framkomlighet för kollektivtrafiken och utveckla knutpunkter. Dessa satsningar 
på förbättrad infrastruktur måste också leda till förbättrat trafikutbud och ökad 
kapacitet i kollektivtrafiken. 

Beslutsunderlag  
1. Förberedelser inför dialogmötet 2023-07-04 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen godkänner underlaget som svar på frågor inför 
Västtrafiks Trafikplan 2025. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen 
godkänner underlaget som svar på frågor inför Västtrafiks Trafikplan 2025 med 
följande tillägg under punkt 5: 
- ”Vidare har Kommunfullmäktige beslutat att genomföra en utredning om 

stadens syn på kollektivtrafikens dragning i stadens centrala delar. Resultatet 
av denna utredning kan påverka stadens hållning i frågor som rör 
stadstrafiken”, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 54(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kommunstyrelsens ordförande Ulf 
Olsson (S) yrkar bifall till Stefan Lindborgs (V) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall respektive avslag till Stefan Lindborgs 
(V) tilläggsyrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 55(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 301 Dnr KS 2023-004683.1.1.0 

Yttrande över e xterngranskning av ärende på 
fastigheten VIARED 8:109, Förhandsbesked för 
nybyggnad av enbostadshus  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen avstryker förhandsbesked för bostadshus på Viared 8:109. 
För efterfrågat område råder ett stort bebyggelsetryck där olika 
samhällsintressen har aviserat sina intressen. För att bestämma områdets 
framtida mest lämpliga och värdefulla markanvändning är det lämpligt att en 
strukturskiss tas fram innan ny bebyggelse kan tillåts eller planläggas. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) till förmån för Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Andreas Exners (SD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Ansökan gäller förhandsbesked för nybyggnad av enbostadshus. Fastigheten 
Viared 8:109 ligger norr om väg 40, i höjd med Boråstorpet och är i huvudsak 
en skogsfastighet med strandlinje mot Viaredssjön. Samhällsbyggnadsnämnden 
har remitterat Kommunstyrelsen om lämpligheten av lokalisering av bostäder, i 
förhållande till översiktlig och strategisk planeringen för området (2023-04-20 § 
95) Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att ärendet återremitteras till 
förvaltningen som får i uppdrag att skicka remiss till Kommunstyrelsen. 

I Borås stads översiktsplan anges landsbygd som områdets framtida 
markanvändning, dvs ansökan stämmer inte överens med översiktsplanen. 
I området råder det ett stort bebyggelsetryck där olika samhällsintressen har 
motstridiga önskemål. Just nu pågår detaljplanearbete för ny avfart vid 
Boråstorpet där också framtida planer på ett dubbelsidigt trafikmot finns. 
Tillsammans med planerad ombyggnad av Nabbamotet, så kommer 
trafikflödena att öka.  Sannolikt så kommer även efterfrågan på 
verksamhetsområden även norr om väg 40 att öka. En planbeskedsansökan om 
att göra verksamhetsområde på den närliggande fastigheten Viared 16:41 har 
just inkommit. Områdets mest lämpliga och värdefulla markanvändning i 
framtiden behöver studeras och fastställas. Förhandsbesked för bostäder i 
området är därmed olämpligt innan frågor om framtida trafik, infrastruktur och 
eventuella nya verksamhetsområden är färdigutredda. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 56(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

I en tidigare ansökan om markanvisning för en större mängd bostäder i det här 
området (Viared 5:1 Dnr KS 2020-00326), så avslog kommunstyrelsen med 
samma motivering. 

I Borås stads översiktsplan anges landsbygd som områdets framtida 
markanvändning, dvs ansökan stämmer inte överens med översiktsplanen. 
För efterfrågat område råder ett stort bebyggelsetryck där olika 
samhällsintressen har aviserat sina intressen. För att bestämma områdets 
framtida mest lämpliga och värdefulla markanvändning är det lämpligt att en 
strukturskiss tas fram. Innan detta strukturskissarbete är färdigt bör inte något 
detaljplanearbete påbörjas eller markanvisning tillåtas. 

Beslutsunderlag  
1. Remiss Externgranskning av ärende på fastigheten VIARED 

8:109,Förhandsbesked för nybyggnad av enbostadshus (två tomter) BN 
2022-002338, 2023-05-09 

2. Bilaga KS protokoll Viared 5:1 markanvisning, 2021-05-17 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen avstryker förhandsbesked för bostadshus på Viared 
8:109. För efterfrågat område råder ett stort bebyggelsetryck där olika 
samhällsintressen har aviserat sina intressen. För att bestämma områdets 
framtida mest lämpliga och värdefulla markanvändning är det lämpligt att en 
strukturskiss tas fram innan ny bebyggelse kan tillåts eller planläggas. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen tillstyrker förhandsbesked för bostadshus på Viared 8:109, se 
bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas 
Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 57(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 302 Dnr KS 2023-002853.1.1.1 

Yttrande över planbesked för Viared 16:41  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen avstyrker planbesked för verksamheter på Viared 16:41. För 
efterfrågat område råder ett stort bebyggelsetryck där olika samhällsintressen 
har aviserat sina intressen. För att bestämma områdets mest lämpliga och 
värdefulla markanvändning är det lämpligt att en strukturskiss tas fram, innan 
ny bebyggelse kan tillåtas eller planläggas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Ansökan avser detaljplan för att få bygga industri/lager på fastigheten Viared 
16:41. Området ligger mellan riksväg 40 och Viaredssjön i höjd med 
Boråstorpet och nås via Råddehultsvägen. Förslaget är inte förenligt med 
gällande översiktsplanen eftersom området är utpekat som landsbygd. Det finns 
flera intressenter som vill exploatera området för olika syften. Området har ett 
strategiskt läge vid motorvägen och sjön med det finns flera problem med bl a 
VA- försörjning, väginfrastruktur, stora höjdskillnader och naturvärden. 
Riksintresset riksväg 40 påverkas också av förslaget. 

Exploatering norr om riksväg 40 skulle innebära mer storskaliga byggnader, 
hårdgjorda ytor, trafik, buller och ljuskällor som innebär att verksamhets-
området Viared kommer exponeras mer och upplevas mer påtagligt än idag. 
Förslaget riskerar därmed att få stor negativ påverkan på landskapsbilden för 
boende runt Viaredssjön och intrycket av entrén till Borås. Råddehultsvägen, 
som är en tilltänkt anslutningsväg, har väldigt låg standard och kapacitet, och är 
inte lämplig som angöringsväg för en etablering av logistik eller annan 
trafikintensiv verksamhet. 

Just nu pågår detaljplanearbete för ny avfart vid Boråstorpet (Viared, del av 
Viared 13:1 med flera, Trafikplats Boråstorpet, BN:2020-2382). Syftet med 
pågående detaljplan är att möjliggöra byggnation av ett halvt trafikmot vid 
rastplatsen Boråstorpet och är tänkt att svara mot en akut behov an ny
anslutningsväg till riksväg 40 för verksamheterna på Västra Viared. Även om 
den pågående detaljplanen möjliggör för utbyggnad av ett fullskaligt trafikmot 
(på- och avfart i båda riktningarna) så finns varken planering eller finansiering 
för ett fullt utbyggt trafikmot. Ett fullskaligt trafikmot bedöms ligga långt fram i 
tiden (mer än 10 år) och eventuell exploatering på Viared 16:41 skulle då 
behöva stå för de sannolikt höga infrastrukturkostnader som kommer krävas. 

Anslutning till och utbyggnad av VA kommer bli mer kostsamt är eventuella 
intäkter för exploatör och VA-kollektiv. I området råder ett stort 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 58(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

bebyggelsetryck där olika samhällsintressen har motstridiga önskemål. Vid 
eventuell planändring krävs utökat planförfarande eftersom förslaget inte är 
förenligt med gällande översiktsplan som anger att området ska var landsbygd. 
Genomförandet skulle kräva att man tar ett större grepp, vilket förutsätter stöd 
av översiktsplanen och eventuellt en fördjupad översiktsplan. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade om återremiss för remittering till 
kommunstyrelsen (2023-04-20 § 95) om lämpligheten av lokalisering av två 
bostäder på närliggande fastighet Viared 8:109 som nu också är aktuell för 
kommunstyrelsens yttrande (2023-00468). I en tidigare ansökan om 
markanvisning för en större mängd bostäder i det här området (Viared 5:1 Dnr 
KS 2020-00326), så avslog kommunstyrelsen med samma motivering. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse från Samhällsbyggnadsförvaltningen om ansökan om planbesked 

för Borås Viared 16:41, 2023-03-23 
2. Beslut-202000326-KS-§ 206 Markanvisning Viared 5:1, 2021-05-17 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 59(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 303 Dnr KS 2023-004183.2.1.0 

Svar på Remiss  från Klimat- och näringsdepartementet: 
Promemorian Cirkulär hantering av textil och 
textilavfall  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att skicka remissvar till Klimat- och 
Näringsdepartementet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Förslagen i promemorian innebär att kommunen blir skyldiga att se till att 
textilavfall som är kommunalt avfall samlas in separat från annat avfall. I 
uttrycket kommunalt avfall ingår inte avfall från grossistverksamheter eller 
avfall från tillverkning. Borås Stad är positiv till promemorians förslag. 
Konsumtionen av textilier och hanteringen av det avfall som uppstår måste bli 
mycket bättre ur resurs- och klimatsynpunkt. Det finns väldiga klimatvinster i 
att öka utsorteringen och återanvändning/återvinning av textil. 

Borås Stad vill understryka att det kommer att behövas mycket kommunikation 
för att informera hushåll och verksamheter om att inte slänga trasor med 
kemikalier m.m. Det är oerhört viktigt att det är rena fraktioner som kommer 
till textilåtervinningsanläggningarna. Det behövs ett nationellt stöd i arbetet 
med att informera invånare, så informationen blir likvärdigt i hela landet. 
Borås Stad förstår att införande av ett producentansvar är svårt i detta skede 
innan förslaget från Europeiska kommissionen har presenterats och förhandlats 
färdigt inom EU. Vi ser dock ett behov av att ett producentansvar för textil 
finns på plats till 1 januari 2025. Branschens och den kommunala textila 
insamlingen och omhändertagandet hänger ihop. Just nu utvecklas en 
systemdemonstrator i Borås som tydligt visar att textilåtervinning kräver 
komplexa system som hänger ihop. Uppbyggnad av system som samlar in och 
sortera det textila avfallen är kostsamt, det är därför viktigt att ett nationellt stöd 
finns för uppförande av Regionala textila Hubbar. 

Beslutsunderlag  
1. PM Cirkulär hantering av textil och textila, 20230504 
2. Remiss KN2023-03051 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
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Kommunstyrelsen 

§ 304 Dnr KS 2021-001763.1.1.0 

Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, 
Dalsjöfors, Viskafors och Sandared. (Budgetuppdrag 
2020)  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Anta Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, 
Viskafors och Sandared. 

Protokollsanteckning  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, Viskafors och 
Sandared är ett styrdokument som beskriver en önskvärd strategisk utveckling 
av kommunens fyra serviceorter med närområde. Dokumentet ska ligga till 
grund för framtida prioriteringar och utvecklingsarbete i serviceorterna och 
dess närområde. Dokumentet är ett av flera styrdokument som konkretiserar 
översiktsplanen och ska ligga till grund för kommande planerings- och 
genomförandeinsatser. Dokumentet är dock inte ett formellt tillägg till 
översiktsplanen utan ska ses som ett komplement.Processen att ta fram 
strategierna har till stor del byggt på att hämta in kunskap från invånare i 
orterna. Samverkan har även skett med föreningar, invånare och andra lokalt 
engagerade som verkar i orterna samt berörda kommunala förvaltningar och 
bolag. 

För att nå ambitionerna i strategin krävs en uthållig och bred samverkan och ett 
gemensamt långsiktigt arbete inom kommunorganisationen där många 
kompetenser involveras. Minst lika viktig är dialogen mellan Borås kommun 
och andra aktörer som på olika sätt jobbar för de fyra orternas utveckling. 
Dessa aktörer kan exempelvis vara ortsråd, vägsamfälligheter, fastighetsägare, 
myndigheter, näringsliv, föreningar samt invånare och andra aktörer som vill 
bidra till att utveckla orterna. 

Beslutsunderlag  
1. Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, Viskafors 

och Sandared, 20230705 
2. Remissammanställning, 20230705 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 305 Dnr KS 2021-003753.1.1.0 

Detaljplanuppdrag för nytt vård- och omsorgsboende  
på Hulta del av Hulta  4:2 - Trandaredsgatan  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom lokaliseringen vård- och omsorgsboende 
och ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta 
detaljplan för Hulta, del av Hulta 4:2, Trandaredsgatan. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Marie Jöreteg (M), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Marie Jöreteg (M) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Arbetsgruppen för lokalisering av kommunal verksamhet har tagit fram en tomt 
för nytt vård- och omsorgsboende. Den förvaltningsöverskridande 
arbetsgruppen har tagit fram fakta och utvärderat och bedömt att platsen är 
lämplig. Det kvarstår synpunkter från miljöförvaltningen och tekniska 
förvaltningen som befarar negativ påverkan på omkringliggande naturområden 
på båda sidor av Trandaredsgatan samt spridningskorridor över gatan. 
Ytan är planlagd som naturmark och är i kommunal ägo. Lokalförsörjnings-
förvaltningen vill uppföra ett nytt vård- och omsorgsboende. Boendet är 
planerat för 70-90 lägenheter med gemensamhetsutrymmen, tillagningskök, 
övriga utrymmen samt en egen gård. 

Lokaliseringen har ur ett verksamhetsperspektiv ett bra geografiskt läge i 
staden, lättillgängligt för brukare, anhöriga och medarbetare och ger möjlighet 
till en kontakt med grönska. Det finns bra förbindelser med kollektivtrafik. 
Det finns höga naturvärden i direkt anslutning till platsen och gräsytan där 
bebyggelsen planeras kan ha ett visst värde för ekosystemtjänster. Det är viktigt 
att lövskogskullen inklusive skogsbrynet bevaras och är del av spridningsstråk 
till Ollonstupet. Då området ligger högt i ledningssystemet behövs mycket 
lokalt omhändertagande av dagvatten och hanteringen av dagvattnet behöver 
studeras tidigt i processen. På grund av områdets höga naturvärden, närheten 
till befintliga bostäder samt det väl synliga läget utmed Trandaredsgatan är det 
viktigt att byggnadens utformning anpassas till platsen och gestaltas med 
omsorg för att undvika negativ påverkan på omkringliggande grönområden. 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom lokaliseringen vård- och omsorgsboende 
och ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

  

   
  

 
 

   
 

 
 

  
  

 

 

 

Sida 
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Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

detaljplan för Hulta, del av Hulta 4:2, Trandaredsgatan. Det finns ett reserverat 
utrymme för kommunal verksamhet i Produktionsplanen för 
samhällsbyggnadsprocessen 2023. Planarbetet kan därmed påbörjas omgående. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse Detaljplanuppdrag för nytt vård- och omsorgsboende på Hulta del 

av Hulta 4:2 - Trandaredsgatan 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen ställer sig bakom lokaliseringen vård- och 
omsorgsboende och ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta detaljplan för Hulta, del av Hulta 4:2, Trandaredsgatan. 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen ställer sig bakom 
lokaliseringen vård- och omsorgsboende och ger Samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att pröva möjligheten att upprätta detaljplan för Hulta, del av Hulta 
4:2, Trandaredsgatan, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 306 Dnr KS 2021-009693.1.1.1 

Svar samråd Dalsjöfors Tummarp 1:116 m.fl.  
Tummarpsskolan  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen tillstyrker detaljplanen men uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden att öka möjligheterna att nyttja byggrätten söder om 
scoutstugan. 

Sammanfattning  av ärendet  
Planens syfte är att utöka byggrätten för att möjliggöra ut- och tillbyggnad av 
Tummarpskolan samt byggnation av en ny fullstor idrottshall. Planens syfte är 
även att möjliggöra byggnation av nya bostäder på fastigheten norr om skolan, 
vilket innebär cirka 45 nya lägenheter. Efter uppdragsbeslutet har 
Samhällsbyggnadsnämnden tagit ett inriktningsbeslut i ärendet, BN2021-2244 
2022-11-17§ 333, beslutet togs efter en genomgång av kulturhistoriska värden i 
området. Samhällsbyggnadsnämnden godkände informationen och beslutade att 
lägga den till handlingarna samt lade till att samrådsförslaget ska utgå från att 
bevara befintliga byggnader på fastigheten Tummarp 1:116 och Tummarp 1:208 
genom rivningsförbud. Kommunstyrelsen konstaterar att Samhällsbyggnads-
nämnden är den nämnd som ansvarar för frågan kring att bevara de befintliga 
byggnaderna, men vill belysa att äldre byggnader kan var dyra att underhålla 
jämfört med nya, vilket kan leda till ökade underhållskostnader för skolans 
verksamhet. 

Fastigheten Tummarp 1:208 och del av Tummarp 1:116 ligger på östra sidan 
om Boråsvägen och består idag av planlagd kvartsmark med användning A – 
allmänna ändamål. Fastigheten Tummarp 1:208 där Scoutstugan är belägen har 
kommunen sålt sedan tidigare och resterande del inom Tummarp 1:116 är 
obebyggd byggrätt i kommunens ägo. I samrådsförslaget har området fått 
användningen Centrum/Kontors-ändamål, vilket är positivt. Kommunstyrelsen 
uppmanar samhällsbyggnadsförvaltningen att öka möjligheterna att nyttja 
byggrätten söder om scoutstugan. Förslagsvis genom att bestämmelsen om hur 
stor del av tomten som får hårdgöras stryks samt att studera om fler 
användningar kan tillåtas. 

Beslutsunderlag  
1. Inbjudan till samråd för detaljplan för Dalsjöfors, Tummarp 1:116 

Tummarpsskolan 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 64(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen tillstyrker detaljplanen men uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden att öka möjligheterna att nyttja byggrätten söder om 
scoutstugan. 

Vidare yrkar Kerstin Hermansson (C) på att följande text utgår från sitt eget 
förslag: ”Kommunstyrelsen anser att skolans funktion som arbetsplats för barn 
och lärare bör vara överordnat intresset att bevara samtliga byggnader.” 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 65(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 307 Dnr KS 2022-007371.1.1.1 

Svar på motion av Paul-André Safko (M): Shared 
Streets konceptet  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Fullmäktige anser motionen besvarad. Centrumgatornas utformning bör 
utredas i kommande trafikplan. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Paul-André Safko (M) har lämnat in en motion, Shared Streets-konceptet 
daterad 2022-09-29. I motionen föreslås Kommunfullmäktige besluta att ge 
Samhällsbyggnadsnämnden samt Tekniska nämnden i uppdrag att utreda 
Shared Streets-konceptet på Allégatan samt lämpliga gator i anslutning till 
Allégatan i Borås, vidare föreslås samma nämnder få i uppdrag att utreda andra 
lämpliga gator för Shared Streets-konceptet i Borås. Allégatans utformning på 
sikt bör studeras. Borås Stad bör se över utformningen av gator i centrum som 
en del av kommande trafikplan. Trafikplan kan göras när det finns strategiska 
beslut om busstrafiken i centrum och när det pågående arbetet med 
trafikprogrammet är klart. 

Motionen är ett bra initiativ, men översynen behöver invänta beslut för ett 
trafikprogram, vilket är ett dokument som kan ses som ”trafikens 
översiktsplan”. Därefter beslutas en trafikplan där mer detaljerad information 
och struktur tydliggörs. Dessa dokument hänger ihop då arbetet med en större 
helhet behöver göras och där trafikplanen bör innehålla en översyn av gatorna 
likt den som föreslås i motionen. 

Beslutsunderlag  
1. Motion av Paul-André Safko (M) Shared Streets-konceptet 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fullmäktige anser motionen besvarad. 
Centrumgatornas utformning bör utredas i kommande trafikplan. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 66(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Bifalla 
motionen. Centrumgatornas utformning bör utredas i kommande trafikplan, se 
bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Marie Jöretegs (M) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 67(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

§ 308 Dnr KS 2023-004741.2.2.1 

Revidering av riktlinjer för resor  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Anta styrdokumentet riktlinjer för resor. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Marie Jöreteg (M), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Marie Jöreteg (M) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Styrdokumentet riktlinjer för resor fastställdes av kommunfullmäktige år 2004 
och har reviderats 2008, 2012, 2016 och 2020. I sin nuvarande version gäller 
dokumentet till och med året 2023. 

Med anledning av genomförd omorganisation och styrdokument som utgått vid 
årsskiftet 2022/2023 föreslås en enklare revidering av riktlinjer för resor. 
Revideringarna är av sådan karaktär att det uppdaterade dokumentet inte 
behöver skickas på remiss. De föreslagna ändringarna kan summeras till: 
- Avsnitt om klimatkompensation 
- Faktauppdateringar efter omorganisation 
- Aktualisering kring laddningsmöjligheter 
- Språkliga ändringar 

Beslutsunderlag  
1. Riktlinjer för resor, 2023-06-08 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Anta styrdokumentet riktlinjer för resor. 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Anta 
styrdokumentet riktlinjer för resor med angivna förändringar, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 68(68) 
Sammanträdesdatum 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Anta styrdokumentet 
riktlinjer för resor, med tillhörande förslag till förändring, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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